
Wsp6lne posiedzenie Komisji BudZety i Finans6w Publicznych oraz Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu,
odbylo sig w dniu 16listopada 2022r. w Starostwie Powiatowym w Sok6lce,pr4 ul. Marsz. J. Pilsudskiego
8, sala nr 29. Posiedzenie rozpoczgto o godz. 9:00.
W posiedzeniu bralo udzial 8 czlonk6w Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych, T cztonk6w Komisji
O5wiaty, Kultury i Sportu orazzaproszeni goScie.

Wsp6lnemu posiedzeniu Komisji przewodniczylKrzysztof Pawlowski - Przewodniczqcy Komisji OSwiaty,
Kultury i Sportu.

Posiedzenie komisj i protokolowala Magdalena Grasewicz.

Lista obecnoici - zalqcznik nr I do protokolu.

Wniosk6w o zmiang porzqdku obrad nie zgloszono. Porz4dek obrad b],1nastgpujqcy:

l. Przedstawienieporz4dkuposiedzenia.
2. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyboru przedstawicieli Powiatu Sok6lskiego do

Zgr omadzenia Zw iqzku Powiatowo-Gminnego,,Osnowa".
3. Zaopiniowanie projektu uchwaty w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Zarz4dowi Dr6g w Sok6lce.
4. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie likwidacjijednostki bud2etowej Powiatowy Zarz4d Dr6g w

Sok6lce orazutworzeniajednoosobowej sp6lki zograniczon4 odpowiedzialno6ci4.

Ad.2
Projekt uchwaty w sprawie wyboru przedstawicieli Powiatu Sok6lskiego do Zgromadzenia Zwi4zku
Powiatowo-Gminnego ,,Osnowa" przedstawila Katarzyna Nowak Sekretarz. Katarzyna Nowak
poinformowala, 2e zgodnie ze statutem Zwiqzkl przedstawicielami Powiatu jest trzech przedstawicieli
wybranych przez organ stanowi4cy powiatu oraz Starosta. Zarzyd Powiatu niniejsz4 uchwal4 na
przedstawicieli Powiatu proponuje za zgod1 tych os6b: Jerzego Bialomyzego, BoZeng Jolantg Jelsk4 - Jaro6
or az J erze go Karpieni g.

Pltafi i uwag do projektu uchwaly nie zgloszono.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu zarzqdzil glosowanie nad zaopiniowaniem projektu
uchwaly w sprawie wyboru przedstawicieli Powiatu Sok6lskiego do Zgromadzenia Zwiyzku Powiatowo-
Gminnego ,,Osnowa".
W glosowaniu wziglo udzialT cztonkow Komisji. 7 bylo ,,2a".
Kom i sj a po4rtywn ie zaop in iowala proj ekt uchwaty.

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych zarz1dzilglosowanie nad zaopiniowaniem projektu
uchwaly w sprawie wyboru przedstawicieli Powiatu Sok6lskiego do Zgromadzenia Zwi4zku Powiatowo-
Gminnego ,,Osnowa".
W glosowaniu wziglo udzial8 czlonk6w Komisji. Sbylo ,,2a".
Kom i sj a p o zylywn i e zaopiniow ala proj ekt uchwaly.

Ad.3

Projekt uchwaly w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Zarz1dowi Dr6g w Sok6lce przedstawilaKatarzyna
Nowak Sekretarz. Na stwierdzenie radnego Jaroslawa S. Hotowni, 2e kolejnoS6 rozpoznawania uchwal i ich
opiniowania przez komisje, tj. w sprawie likwidacji jednostki iprryjgcia statutu PZD powinnabyl odwrotna,
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Sekretarz poinformowala,2e kolejno56 uchwal jest prawidlowa, co wynika r6wnie2 z doL4czonych uzasadnieri.

Sekretarz dodala r6wniez, 2e zgodnie z par. 231 pracownicy PZD zostan4 zatrudnieni w nowopowstaj4cej

sp6lce. Jedynie Pan Krrysztof Kocisz zostanie przeniesiony do Starostwa Powiatowego w Sok6lce.
Radny Jaroslaw S. Holownia zvtr6cil sig z pytaniem, co stanie sig zreferatem funkcjonuj4cym w D4browie
Bialostockiej wobec prowadzonych zmian.
Obecny na posiedzeniu Komisji Starosta poinformowal,2e zamiejscowy wydzial komunikacji w D4browie
Bialostockiej bgdzie funkcjonowal jak dotychczas: Starosta poinformowal, Ze wprowadzone zmiany
organizacyjne w Starostwie Powiatowym w Sok6lce oraz likwidacja jednostki PZD ma na celu skr6cenie
Sciezki kontaktu zZarzqdem. Powiatowy Zarz1dDr6gzawsze mial, ma i bgdzie mied du2o pracy. Wobec tych
zmianPZD bgdzie m6gl sig skupi6 na czgfici gospodarczej a nie na biurokratycznej i administracyjnej.
Radny Jaroslaw S. Holownia zvr6cil uwagg, ze w przedmiotowym projekcie uchwaty brak jest informacji o
tworzeniu nowej jednostki.
Katarzyna Nowak poinformowala, 2e sp61ka, kt6ra zostanie utworzona przejmie Powiatowy Zarzqd Dr6g z
jego zadaniami.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty, Kultury i Sportu zarzqdzil glosowanie nad zaopiniowaniem projektu
uchwaly w sprawie nadania Statutu PowiatowemtZarzqdowi Dr6g w Sok6lce.
W glosowaniu wziglo udzial T czlonk6w Komisji. 6 bylo ,,2a". I ,,wstrrymal sig" - J.S. Holownia.
Komi sj a pozytl'rvnie zaopiniowala proj ekt uchwaly.

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych zarz4dzil glosowanie nad zaopiniowaniem projektu
uchwaly w sprawie nadania Statutu PowiatowemtZarz1dowi Dr6g w Sok6lce.
W glosowaniu wziglo udzial8 czlonk6w Komisji. Sbylo ,,2a".
Komi sj a pozytywnie zaopin i owala proj ekt uchwaly.

Ad.4
Projekt uchwaly w sprawie likwidacji jednostki budZetowej Powiatowy Zarz4d Dr6g w Sok6lce oraz
utworzenia jednoosobowej sp6tki z ograniczon4 odpowiedzialno6ci4 przedstawila Katarzyna Nowak -
Sekretarz. Katarzyna Nowak poinformowala, 2e niniejsz4 uchwal4 likwiduje sig jednostkg budzetow4
Powiatowy Zarzqd Dr6b w Sok6lce, aBxorzy sig jednoosobow4 sp6lkg z ograniczon4 odpowiedzialnoSci4. W
momencie wpisania sp6lki do KRS przejmie onazadania Powiatowego Zarz1duDrog.
Na pytanie dotycz4ce wartoSci ksiggowych netto maj4tku, kt6ry ma zosta6 przekazany sp6lce, Grzegorz Pul -
Dyrektor Powiatowego Zarz4du Dr6g w Sok6lce poinformowal,2e przygotuje na jfirzejsz1 sesjg. W sklad
maj4tku wchodz4 grunty, budynki, Srodki transportu, urz4dzenia i inne Srodki trwal.

Jerzy Bialomyzy zwr6cil sig z pro5b4 o zarz4dzenie kilkuminutowej przerwy w celu dol4czenie do posiedzenia

Komisji Starosty, kt6ry musial opuSci6 posiedzenie w celach sluZbowych.

Przewodnicz4cy Komisji Krzysztof Pawlowski o godz. 9.30 zarzqdzil przer:wE we wsp6lnych obradach
Komisji.
Po przerwie o godz. 9.45 Przewodnicz4cy Komisji Krrysztof Pawlowski wznowil wsp6lne posiedzenie

Komisji.

Starosta Piotr Re6ko poinformowal, 2e kiedy byla I kadencja, Rada wiedziala,2e ze wzglgdu na szczuplo56

dochod6w niezbgdna bgdzie emisja obligacji. Na dzieri 1.12.2014 r. zadhtzenie Powiatu wynosilo blisko 7 mln
zl. W momencie wej5cia du2ej iloSci inwestycji drogowych, projekt6w i program6w finansowanych zUnii
Europejskiej, wydatkowania kwoty 5 mln zl na blok operacyjny, konieczna byla emisji obligacji aby

dokoriczy6 modernizacje budynk6w w ZAZw Suchowoliorazszkolach. Zalohenie bylo wigc takie,2e od2023

roku Powiat powinien rozpocz46 splatg zadluhenia. Zarz4d stan4tr tym samym z pytaniem cry inwestycje w
dalszym ci4gu kontynuowa6 czy teL zmienil strukturg koszt6w, maj4c jednoczeSnie SwiadomoS6 potrzeby

inwestycji i rozwoju powiatu sok6lskiego. Zarzqd doszedl do przekonania, 2e naleiry zmieni6 strukturq

koszt6w, tak aby dochody by,ty wy2sze niZ wydatki biel4ce. Takie warunki stawia r6wnie2 regionalna Izba

Obrachunkowa. W rwi4zkl z tym Zarzqd podj4l decyzjg, 2e wydatki rwiqzane z inwestycjami zostan4

przekwalifikowane na inwestycj e. Za prrylclad Starosta podal wykonanie sali konferencyjnej w Starostwie

Powiatowym Koszt wykonania sali w procedurze przetargowej opiewal na kwotg 1,7 mln zl. Wtedy teZ w
Powiatowym Zarzydzie Dr6g zatrudniono budowlaric6w i wlasnym sumptem wykonano salg za 300 000 zl.

Koszt pracodawcy przy tym przedsigwzigciu pod wzglgdem ksiggowym byt wydatkiem bieZ4cym. Podobnie

stalo sig z domami dziecka, w kt6rych wykonano pompy ciepla, ogrzewanie podlogowe i fotowoltaikg. Gro
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wydatk6w stanowi4 wigc wydatkibiehqce, kt6re obciqzaj4 bud2et. Te wydatki widzi i badaza ka2dym razem
RJO. Gdyby za wykonanie usfugi zostala wystawiona faktura to wydatki biezqce statyby sig wydatkami
inwestycyjnymi. Problemem nie jest wigc bud2et powiatu, a kwalifikacja wydatk6w, do kt6rego RIO
podchodzi bardzo rygorystycznie, a bez czego realizacja inwestycji bgdzie niemo2liwa. Starosta dodal, 2e

obecne programy przewiduj4 koszty kwalifikowane wynikaj4ce z faktury inwestora zastgpczego.
Przeksztalcenie PZD w sp6lkg bgdzie dawalo tak4 mo2liwo56. Grupa budowalna z PZD bgdzie wykonywala
wigkszoS6 inwestycji. Kolejnym filarem na kt6rym sp6lka bgdzie oparta to drogownictwo. W 2018 r. nie bylo
w PZD ani pracownik6w ani specjalistycmego sprzgtu. Dzigki szkoleniom z Krajowego Funduszu
Szkoleniowego przeprowadzone zostaly specjalistyczne kursy na obsfugg walca, kategorie C+E, koparko -
ladowarka.
Jerzy Omielan zwrocil uwagg czy wyjSciem z sytuacji mogloby byl przekazanie dotacji.
Starosta poinformowal, 2e nie mohna odliczad vat-u, a dopuszczalna jest tylko dzialalnoS6 publiczna na rzecz
powiatu. Zgodnie z samorz4dem gminnym, gminy mog4 Swiadczy6 uslugi na rzecz mieszkafic6w. W
przypadku PZD przepisy s4 tak skonstruowane,2e sp6lka bgdzie mogla pracowad rrarzecz powiatu. Powiat
nie mo2e prowadzi6 wlasnej dzialalno5ci. Srodki dla PowiatowegoZarzqdu Dr6g byly zakupione z Rz4dowego

Funduszu lnwestycji Lokalnych i w Swietle prawa s4 wlasno3ci4 Powiatu. W czasie spotkania z orzecznikami
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bialymstoku, zostala om6wiona koncepcja utworzenia sp6lki, kt6rej
jedynym klientem bgdzie Powiat. ZdaniemRlO przekwalifikowanie wydatk6w bieZ4cych na inwestycyjne jest

korzystne dla bud2etu z punktu widzenia ustawy o finansach publicznych. Starosta dodal r6wni e2, 2e w chwili
obecnej na rynku drogowym s4 dwie wiod4ce fi*y, kt6re prry iloSci prowadzonych inwestycji i poda2y nie

maj4 nawet fizycznych moZliwo5ci prrystgpowania do przetargu. Sp6lka wykorzystujqc zasob lokalnych

przedsigbiorc6w bgdzie odpowiedzialna za zadania. Piotr Re6ko zaprzyklad podal np. wykonanie Strzelnicy

w Cimanie, na kt6r4 zostal wykonany inny projekt i ogloszono przetarg na roboty zmienne, tzn. wykonanie

okop. Procedurg przetargow4 wygral Pan Jackiewicz, tylko dlatego, 2e w przetargu zostal okreSlony maly

odcinek zadania. Firmom drogowym bgdzie zapewniona mo2liwoS6 dalszego zarobkowania, np. przez

dostarczanie masy bitumicznej. Powiat tym samym da moZliwo66 rozwoju matym wykonawcom.

Jerry Omielan poinformowal, 2e ma do56 sceptyczne podejScie do pomyslu utworzenia sp6lki. OsobiScie

przegratwybory zarazpo powolaniu spolki w Suchowoli. Dodal, 2e jest to temat bardzo delikatny szczeg6lnie

ie wiglgd6w spolecznych. Pracownicy jednostki powinni by6 informowani o sltuacji. Jerzy Omielan dodal,

Ze brak odliczania vat oraz ograniczanie tylko zadan ze strony powiatu moZe stad sig duzym wyzrvaniem dla

utrzymania spolki.
Starosta przymal,2e w czasie roznowy Regionalna Izba Obrachunkowa stawiala podobne uwagi. KorzySci z

powolania sp6lki to kwalifikowanie koszt6w jako inwestycyjne, gdy2na chwilg obecn4 to wydatki bie24ce.

Poprzezinwistora zastgpczegojest tworzony wydatek inwestycyjny, gdy|zostanie wystawiona faktura. Male

firmy bgd4 przy tym mogty przy\1czy1 sig wsp6lpracy. Je2eli Powiat nie wykona 2adnego ruchu w tej chwili,
przyobecnej konstrukcji bud2etu, niestety utrzymanie wszystkich pracownik6w PZD i Starostwa Powiatowego

bgdzie niemoZliwe.
Jerzy Omiel an zwrocil sig z pytaniem czy funkcjonowanie spolki bgdzie zaleime od inwestycji powiatu. Dodal,

2e w jego ocenie powinno sig lobbowa6 zazmian4przepis6w vat-owskich wobec powiat6w.

Starosta podal, 2e przepisy ustawodawc ze o samorz4dzie gminnym a powiatowym s4 jakie s4 i z pewnoSci4

nie ulggn4l zmianie.
Jerzy Omialan nrr6cil uwagg, 2e pracownicy PZD w Sok6lce na chwilg obecn4 s4 pracownikami jednostki

budZetowej, a z chwila przeksztalcenia w spolkq ich zaszeregowanie ulegnie zmianie.

Starosta poinformowal,ze zmiany w PowiatowymZarzqdzie Dr6g bytry prowadzone sukcesyrvnie ju2 od wielu
lat, np. poprzez zakup sprzgtu, szkolenia i itd. Pracownicy poprzez angailowanie ich do prac np.przy ZAZ-ie
czy domach dziecka byly prrygotowywani do zmian.
Jerzy Omialan zwr6cil r6wnie2 uwagg na nazewnictwo podmiot6w. Dodal, 2e w jego ocenie zar6wno
jednostka jak i spolka nie mog4 funkcjonowa6 pod t4 samA r,arw4.
Wobec powyZszego stwierdzenia Grzegorz Pul - Dyrektor Powiatowego Zarz4du Dr6g w Sok6lce

zaproponow al nazwE,,Powiatowe Przedsigbiorstwo Drogowo - Budowlane sp. z o.o." . Dyrektor G. Pul dodal

ponadto, Zeludzie boj4 sig ka2dej zmiany. Koriczy sig pewna era, kt6r4 znalii wchodz4 w zupelnie nowy

rozdzial, a wigc obawy pracownik6w sA uzasadnione. Bud2et Powiatu zostzl skonstruowany z my6l4 o
funkcjonowaniu sp6lki. Kapital sp6lki ,,wyjdzie" automatycznie z majqtkttPZD.
Starosta dodal r6wnie2, 2e jednostka PZD zostanie przekszta\cona w sp6lkg, a wigc sp6lka przejmie
pracownik6w bez zmiany ich wynagrodzenia. Ponadto pracownicy zawsze bgd4 mogli podj46 sig dodatkowego

zarobkowania. Starosta zwr6cil uwagg,2e jedynym zagroheniem dla inwestycji mog4 by6 tylko i wyl4cznie
budzety gmin i ich mo2liwoSci wsp6lfinansowania inwestycji. W prrypadku inwestycji, kt6re bgdzie

realizowal sp6lka, to Powiat bgdzie inwestorem. Podobnie jakteraz funkcjonuje zale2no36 migdzy OSiR czy
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MPWiK, kt6re Swiadczq zadania gminy. Powstaj4ca sp6lka prawa handlowego bgdzie na potrzeby zadan
realizowany ch przez powiat.

l[/ czasie trwania omawiania przedmiotowego punlau, z mnagi na iloit pytari i toczqcq sig dyskusjg, dolqczyli
czlonkowie Komisji Ochrony Zdrowia, Opieki Spolecznej i Bezpieczeristwa Publicznego oraz Komisji
Transportu, Rolnicrwa, Leinictwa i Ochrony Srodowiska.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty Kultury i Sportu Krzysztof Pawlowski zarzydzil glosowanie nad wnioskiem
o zmiang nazl,ry sp6lki ,,Powiatowy Zarzqd Dr6g w Sok6lce Spolka z ograniczon4 odpowiedzialnoSci4" na
,,Powiatowe Przedsigbiorstwo Drogowo - Budowlane sp6lka zograniczon4 odpowiedzialno5ci4" .

W glosowaniu wziglo udzial6 czlonk6w komisji. 6 bylo,,za". Radny J. S. Holownia byl nieobecny w czasie
glosowania.
Komisja przyjgla wniosek o zmiang nazry sp6lki.

Przewodnicz4cy Komisji BudZetu i Finans6w Publicznych Grzegorz Sk6rski zarz4dzil glosowanie nad
wnioskiem o zmiang nazvy sp6lki ,,Powiatowy Zarzqd Dr6g w Sok6lce Spolka z ograniczon4
odpowiedzialnoSci4" na ,,Powiatowe Przedsigbiorstwo Drogowo - Budowlane spolka z ograniczon4
odpowiedzialno5ci4" .

W glosowaniu wziglo tdzial8 czlonk6w komisji.5 bylo,,za". Radni: P, Rygasiewicz, J. Omielan i A.
Szczygielska,,wstrzymali sig od glosu".
Komisja przyjgla wniosek o zmiang naz.ry sp6tki.

Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty Kultury i Sportu Krzysztof Pawlowski zarz4dzil glosowanie nad
zaopiniowaniem projektu uchwaly w sprawie likwidacji jednostki bud2etowej Powiatowy Zarzyd Dr6g w
Sok6lce orazufr,rorzeniajednoosobowej sp6lki zograniczon4 odpowiedzialnoSci4
W glosowaniu wziglo udzial6 czlonk6w komisji. 4 bylo ,,2a". Radni: P. Rygasiewicz i A. Szczygielska
,,wstrzymali sig od glosu". Radny J. S. Holownia byl nieobecny w czasie glosowania.
Kom i sj a porytywnie zaopin iowala proj ekt uchwaly.

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu i Finans6w Publicznych zarzqdzilglosowanie nad zaopiniowaniem projektu
uchwaly w sprawie likwidacji jednostki bud2etowej Powiatowy ZarzTd Dr6g w Sok6lce oraz utworienia
j ednoosobowej sp6lki z o gr aniczon4 odpowiedzialnoSci4
W glosowaniu wziglo :udzial 8 czlonk6w komisji. 5 byto ,,2a". Radni: P. Rygasiewicz, J. Omielan i A.
Szczygielska,,wstrzymali sig od glosu"..
Kom i sj a po4gtywn ie zaop in iowala proj ekt uchwaly.

Wobec wyczerpania porz4dku obrad Przewodnicz4cy
Komisji o godz. ll:20.

Pawlowski zamkrt1l posiedzenie

PRZEWODN Y ISJI PI{ZE\\'ODI\ Y KOMIS.II
oSrv IATY, KULTU SPORTU BIIDZTTU I FI\ P[I BLICZNYCH

wski G, Skdrski
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Sok6lka, dnia 16 listopada 2022 r

Komisja Budietu i Finans6w Publicznych

oR-I. 00 r2.4.18.2022.MG

Zarz4d Powiatu Sok6lskiego

Komisja OSwiaty, Kultury i Sportu, na posiedzeniu w dniu l6 listopada 2022r. po zapoznaniu

sig z tre6ci4 przedlo2onego projektu uchwaly w sprawie likwidacji jednostki budZetowej Powiatowy

Zarzqd Dr6g w Sok6lce oraz utworzenia jednoosobowej spolki z ograniczon4 odpowiedzialno5ci4,

przeglosowala wniosek w przedmiocie zmiany nazwy sp6lki.

Tym samym Komisja Budzetu i Finans6w Publicznych wnosi, aby $ I ust. 2 projektu uchwaly

otrrymal brzmienie: ,,Tworzy sig jednoosobow4 sp6lkg z ograniczon4 odpowiedzialnoSci4 pod firm4

,,Powiatowe Przedsigbiorstwo Drogowo - Budowlane Sp6lka z ograniczona odpowiedzialno6ci4",

zwanadalej ,,Sp61k4", kt6rej jedynym wsp6lnikiem bgdzie Powiat Sok6lski".

ZpowaZaniem,

PRZTWODN Y KOMISJI
BtjDztT[iI fliiA PUBLICZNI'CH

Skdrski


